
ZASEDÁNÍ  KOMISE  ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ  DNE 18.1.2011 
 

Zápis  
 

1. Úvod – pan starosta – představil předsedu komise pana Hartmana, sdělil že komise je 
zatím radou odsouhlasená v počtu 5 členů, ale je otevřená dalším zájemcům. 
tajemníkem komise byla zvolena paní Slabochová 

 pan starosta nastínil rozdělení úkolů komise na :     dlouhodobé 
        dílčí, krátkodobé 

Jako dílčí náměty uvedl např. spolupráci se školou, osvětu, chování dětí v lese a 
obecně k přírodě ;  vjezd do obce – prezentace lesa. Podle jím nasbíraných 
katastrálních  informací je  Újezd nad Lesy městskou částí s největší lesní plochou na 
svém území v rámci  Prahy  (i více než Klánovice) a má les i v názvu. Bylo by možné 
s touto dnes obecně relativně neznámou informací o naší MČ dále pracovat. 
  
Dále pan starosta sdělil, že zájmem nového vedení MČ je koncepční řešení problémů a 
na to by měla svoji činností navázat i komise životního prostředí. Dále by komise měla 
připravovat podklady pro Radu MČ na úseku životního prostředí.  
Pan starosta také upozornil, že je nutno důsledně rozlišovat výkon státní správy a 
samosprávy. 
 
Upozornil na neexistující vyhlášení ochranných podmínek pro Naturu 2000 (evropsky 
významné lokality, ochranné podmínky měly být schváleny do 6 roků od zařazení 
lokalit do evropského seznamu chráněných území, respektive do 6 let od jeho 
schválení). 
Upozornil na skutečnost, že není schválen plán péče o přírodní rezervaci, měl by se 
schválit do ½ roku, aby na něj navázal plán těžby v Klánovickém lese.  
 
Dále pan starosta seznámil komisi s nutností mít připravené projekty pro možnost 
uplatnění v grantovém řízení. Zde se nabízí například projekt odvodnění a úpravy 
parku u ZŠ ul. Staroklánovická. 
 

2. Bylo diskutováno o možnostech ovlivnění zastavitelnosti území, o možnostech sankcí 
za nadměrné zastavování pozemků, o možnostech OŽPD i vedení MČ zasáhnout do 
řízení vedených stavebním úřadem.  
Paní Kozáková seznámila komisi s možnostmi udělení sankcí v souladu se zákonem ( 
bloková pokuta, příkazní řízení, správní řízení). 
Jako další problém se ukázaly výjimky pro stavby, udělované stavebním úřadem. 
Komise byla upozorněna, že podrobné možnosti jak ovlivnit řízení o udělení výjimky 
lze získat na stavebním úřadu. 
Dále byla komise upozorněna, že ÚPn.hl.m.Prahy, platný do roku 2010 platí dál, nový 
plán, který měl platit od roku 2011 zatím není schválen.  Na stavebním úřadu u pana 
Ing. Kupra lze získat informace o  změnách ÚPn. hl.m.P. 
 
Pan Hartman upozornil, že pro část MČ na sever od hlavní silnice platí podle jeho 
zjištění zvláštní podmínky přírodního parku vyhlášeného Vyhláškou hlavního města 
Prahy č. 3/1991 o zřízení oblastí klidu v hlavním městě, která má podle 114/92 Sb 
návaznost i na stavební zákon. Toto se však ze zkušenosti na stavebních  řízeních 
neprojevuje. Systémovým řešení je Regulační plán obce. 



 
3. Paní Slabochová a paní Kozáková informovala komisi o záměru obnovení „ jižní 

rekreační cesty“, na kterém pracovala  ekologická komise v minulých letech a o 
současném stavu záměru ( Vytyčeno a upraveno v úrovni polní cesty od ulice 
Ježovické po rozcestí na „Skalce“, provedena výsadba stromořadí). 
Komise se shodla, že by bylo vhodné cestu osadit informačními tabulemi a začlenit do 
ní prameniště Blatovského potoka u ulice Zaříčanské a prameniště Blatovského potoka 
důstojně upravit. 
V souvislosti s tím byla diskutována přeložka silnice 1/12, byly podány informace o 
výškovém umístění komunikace v úseku od „Běchovické“ křižovatky po část okolo 
sídliště Rohožník. Dále se členové komise zajímali, zda jsou rekreační cesty 
v prodloužení ulice Oplanská a ulice Ježovická  zohledněny v projektu přeložky. Byli 
informováni, že v projektu, který posuzovalo OŽPD, je počítáno s přemostěním 
přeložky v místě cest. 
Paní Slabochová ověří do příští komise, zda se skutečně počítá s přemostěním 
přeložky v místě cest. 

 
4. Bylo otevřeno téma čistoty MČ, umístění kontejnerů na tříděný odpad a košů na psí 

exkrementy a odpadky, komise byla informována paní Kozákovou, že mapy, 
zobrazující rozmístění kontejnerových stání i umístění košů na OŽPD jsou. Dále paní 
Kozáková upozornila, že pokud se budou instalovat nové koše, musíme na jejich 
provoz vyčlenit další finanční prostředky. 
Na dotaz, jak je to s koši na odpadky na zastávkách MHD paní Kozáková sdělila, že 
koncem srpna 2009 rozhodlo HMP v rámci projektu Čistá Praha, že osadí poblíž 
autobusových zastávek nádoby na odpad – 40 l a zajistí jejich vyvážení s frekvencí 1x 
denně.  
Původní nádoby umístěné na zastávkách měly sloužit pouze na odhození jízdenky, ale 
byly přeplňovány směsným odpadem a jednalo se o nekulturní prostředí, když při 
vyhledávání spoje byl cestující obtěžován zápachem z koše. Vývoz byl 2x týdně, 
autobusová zastávka náleží do správy – majetku D.P.hl.m.Prahy. Tyto nádoby ze 
zastávek byly odstraněny. 
Paní Kosová podotkla, že na zastávce MHD Blatov ve směru od Prahy je koš umístěn 
za zastávkou směrem na Prahu a více lidí určitě chodí směrem k Penny a tam koš není 
a přitom se tam válí spousta odpadů, hlavně krabic od pizzy. Paní Kosová byla 
informována, že provozovna pizzerie má svůj odpadní koš u provozovny a „obecní“ 
odpadkový koš je v rohu zeleně u čerpací stanice hned za křižovatkou ulic 
Starokolínská a Oplanská. 
 
S čistotou souvisí i psí exkrementy na veřejných prostranstvích. Komise se shodla, že 
se pokusí oslovit pejskaře prostřednictvím dopisu s mapkou umístění košů, který bude 
zaslán spolu s výzvou k zaplacení poplatku za psy. 
Dopis připraví pan starosta do příštího zasedání . 
 

5. Na dotaz komise, zda existuje evidence cest dle § 76 odst.1 písm b)  a § 63 odst 1 
zákona č. 114/1992Sb. v platném znění ( veřejně přístupné účelové komunikace, 
stezky a pěšiny mimo zastavěné území ) bylo paní Slabochovou sděleno, že při 
převzetí agendy životního prostředí toto nepřevzala, následně tento přehled nebyl 
proveden, tedy asi neexistuje. Paní Kozáková upozornila, že má zjištěny podklady pro 
evidenci cest v programu MISYS, ale chybí finanční prostředky na pořízení, cca 
100 000,-Kč. 



Pan starosta se domnívá, že s evidencí lze začít orientačním zákresem známých cest do 
přehledné mapky.  
Za úkol to má paní Slabochová s tím, že se jedná o úkol dlouhodobější. S tím, že pro 
první již známé informace bude evidence v krátkodobém horizontu zahájena a 
v postupně ověřeném vhodném formátu dále rozšiřována. Nakonec bude v určité fázi 
projekt veřejně prezentován s výzvou po možném doplnění,  ještě před uzavřením 
projektu. 
 

6. Byla otevřena otázka ulice Čentické v úseku mezi Polesnou a Staroklánovickou. Auta 
zde devastují okraj lesa.  
Návrh konkrétního opatření :  - intenzivní kontrola MP, pokutování, požádat 

MP o spolupráci 
-  oslovit ředitelství školy aby upozornilo rodiče 

že nelze zajíždět do okraje lesa 
  - jednat s majitelem lesa na možnosti zřídit podél 

okraje lesa menší val, jako překážku automobilům 
Připravit materiál do zasedání RMČ P 21  zajistí paní Kozáková   

    
7. Pan starosta sdělil záměr prezentovat Újezd nad Lesy jako městskou část s výrazným 

podílem lesa, k tomu by měly sloužit informační tabule na vjezdu do obce. Měly by 
být dostatečně velké a náležitě informovat, upoutat, měly by vypovídat o tom 
nejlepším, co zde máme.  
Návrh pro další diskuzi zpracuje paní Kazdová do příštího zasedání.  
 

8. Bylo jednáno i o záměru výsadby izolační zeleně k oddělení přeložky 1/12 od 
zastavěného území Újezda. Pan Hod je názoru provádět výsadbu po dokončení stavby 
vzhledem k chování stavebních firem k zeleni. Paní Slabochová se domnívá, že pokud 
by měla obec pozemky v dostatečné vzdálenosti od území určeného ke stavbě, lze 
provádět výsadbu v předstihu. Problém je, že MČ zde pozemky nemá. 

 
9. Paní Kosová vznesla dotaz, jak je to s reklamními tabulemi podél ulic Českobrodská – 

Starokolínská, zda nejsou osazeny nelegálně. 
Prověří paní Kozáková. 
 

10. Pan Hartman má za úkol oslovit pana Bureše, zda by se nechtěl stát členem komise ( 
jedná se o pána, který stojí svým nápadem a úsilím za prosazením záměru jižní 
rekreační  cesty a za zrealizováním biokoridoru jihovýchodně od ul. Ježovická). 
Kontakt předá paní Slabochová. 

 
11. Komise se shodla na délce trvání jednotlivých zasedání max.2 hodiny. 
12. Komise se shodla, že bude pravidelně zasedat 1x za 3 týdny s tím, že zpočátku to bude 

1x za 2 týdny. Tedy další zasedání bude 1.2.2011 v 15:30, resp. 15:45 . 
13. V závěru jednání se dostavil pan Pavel Švejnoha s tím, že se přihlásil k práci do 

komise.  
 
 
 
Zapsala Slabochová 


